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§ 104 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Anmälningar KSAU 2015-08-18 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
Förslag från rådet för frågor kring 
funktionsnedsättning om namnbyte till 
tillgänglighetsrådet 

Förslaget behandlas i ärendet om mål 
och budget för 2016-2018, för beslut 
av kommunfullmäktige om ändring i 
kommunstyrelsens reglemente 

Val av nämndemän för 2016-2019 Anneli Sagnérius, kommunjurist 
Vårdföretagarna Almega ang statlig 
kompensation för höjda arbetsgivaravgifter 

 

Inbjudningar 
Bevara, försvara och förstärka demokratin, SCB 
den 1 oktober 2015 

 

Rapporter 
Nacka Stadshus AB bolagsstämmoprotokoll Johanna Magnusson, 

kommunstyrelsens controller 
Nacka Energi AB bolagsstämmoprotokoll Johanna Magnusson 
NEAB Systematiskt arbetsmiljöarbete Johanna Magnusson 
NEAB AO Beslut 2015 Johanna Magnusson 
NEAB Jämställdhetsplan 2015 Johanna Magnusson 
NEAB Resultat- och balansräkning jan-april 
2015 

Johanna Magnusson 

NEAB Resultaträkning inklusive kommentarer 
jan-april 2015 

Johanna Magnusson 

Nacka Energi Försäljnings AB 
bolagsstämmoprotokoll 

Johanna Magnusson 

NEFAB AO Beslut 2015 Johanna Magnusson 
NEFAB Resultat- och balansräkning jan-april 
2015 

Johanna Magnusson 

NEFAB Resultaträkning inklusive kommentarer 
jan-april 2015 

Johanna Magnusson 

NEFAB Styrelseprotokoll 2015-06-09 Johanna Magnusson 
NEAB Styrelseprotokoll 2015-06-09 Johanna Magnusson 
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Nysätra Fastighets AB bolagsstämmoprotokoll Johanna Magnusson 
Nysätra Fastighets AB styrelseprotokoll 2-2015 Johanna Magnusson 

Cirkulär, SKL 

KSL Rekommendation 
Uppräkning av programpriser 
KFKS 2015/417-759 

Utbildningsenheten/UBN/ev MoB 
Återkom om def besked 

KSL Rekommendation Överenskommelse om 
vård och omsorg för äldre, KFKS 2015/416-
759 

Anders Fredriksson, sociala 
kvalitetsenheten, SOCN, ÄLN 

KSL Rekommendation Överenskommelse 
mellan landstinget och kommunerna i 
Stockholms län om samverkan när en individ 
behöver praktisk hjälp med egenvård, KFKS 
2015/415-759 

Anders Fredriksson, sociala 
kvalitetsenheten, SOCN, ÄLN 

Cirkulär 15:17 ang tillämpning av 
konverteringsregeln i anställningsskyddslagen 

 

Cirkulär 15:18 ang preliminär utjämning av LSS-
kostnader 2016 

 

Cirkulär 15:19 ang beräkning av skulder och 
kostnader för pension till förtroendevalda 

 

Cirkulär 15:20 ang samverkan mellan kommunal 
räddningstjänst och Sjöfartsverket 

 

Cirkulär 15:21 ang kommunal fastighetsavgift 
2015 och 2016 

 

Cirkulär 15:22 ang överensk om lön och 
anstvillkor för räddningstjänstpersonal 

 

Remisser 
 

Remiss – Ett gemensamt ansvar för mottagande 
av nyanlända, Ds 2015:33 

KFKS 2015/541-750 
Arbets- och företagsenheten, svar 
senast 2015-09-28 

Remiss – Investeringsstöd för anordnande av 
bostäder för studerande Ds 2015:35 

KFKS 2015/542-229 
Enheten för strategisk fastighets-
utveckling, svar senast 2015-10-05 

Remiss – Handlingsprogram enl lag om skydd 
mot olyckor Dnr 2015/43 

Juridik- och kanslienheten, Jan 
Landström, svar senast 2015-10-01 

Remiss SOU - En ny regional planering - ökad 
samordning och bättre bostadsförsörjning SOU 
2015:59  

Enheten för strategisk 
stadsutveckling, svar senast den 30 
oktober KFKS 2015/546-219 

Övrigt 

AB Vårljus, protokoll vid årsstämma 2015-05-
06 

 

AB Vårljus, protokoll 3 2015-05-12  
AB Vårljus, protokoll 4 2015-06-15  
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AB Vårljus, tertialrapport 1 inkl årsprognos 
2015 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
tjänsteutlåtande 2015-04-09 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
protokollsutdrag revisionsberättelse 2014 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
sammanträdesprotokoll 2015-06-12 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, meddelande 
om justering 

 

Käppalaförbundet, sammanträdesprotokoll 
2015-06-09 

 

 
- - - - - 
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§ 105 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Delegationsbeslut KSAU 2015-08-18 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut ”Konsten att skapa 
stad” 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 

Delegationsbeslut ” Tillförordnande av 
stadsdirektör under stadsdirektörens 
semester sommaren 2015” 

Lena Dahlstedt 

Upphandling av Personaluthyrning; 
barnskötare, pedagoger & lärare avbryts 

Mats Bohman, administrativ direktör 

Upphandling av Tolktjänster avbryts Mats Bohman 
Upphandling av Ärendehanteringssystem 
Kontaktcenter avbryts 

T.f. Enhetschef Anders Larsson  

Delegationsbeslut, stadsdirektörens lön 
2015 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Vi noterar att tre upphandlingar har avbrutits. Orsaken verkar vara dåligt förberedda 
underlag. I två av fallen har det skett p.g.a. utslag i domstol. Det tredje fallet avbröts för att 
undvika ännu ett nederlag i domstolen. Nacka kommun har under lång tid visat brister med 
de olika upphandlingarna. Förutom direkta ekonomiska konsekvenser innebär det 
försenade resultat och minskad servicenivå för nackaborna.” 
 
- - - - - 
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§ 106 KFKS 2014/441-040 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att följande uppgifter 
ska lämnas vid redovisning av partistöd:  
 
•  Utdrag ur årsmötesprotokoll där behandling av ekonomisk redovisning och 

revisionsberättelse framgår.  
•  Av årsmötet godkänd översiktlig redovisning av hur partistödet har använts.  
•  Erhållet partistöd. 
•  Kontaktuppgifter till den person som kan svara på eventuella frågor om 

partistödet. 

Ärende 
Nacka kommun betalar årligen partistöd till de partier som är representerade i 
kommunfullmäktige. Partier som erhåller partistöd ska årligen redovisa hur partistödet har 
använts. Hur partierna ska redovisa användningen av partistödet är inte reglerat i lagen. Det 
väsentliga är att redovisningen ger en rättvisande bild av hur partierna använt stödet.  
 
Det föreslås att partier som erhåller partistöd senast i juni året efter utbetalningen redovisar 
hur partistödet har stärkt den lokala demokratin. Redovisningen ska tydligt beskriva hur 
partistödet har använts och ge en rättvisande bild av användningen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2015 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Hans Peters 
(C), enligt följande. 
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att följande uppgifter 
ska lämnas vid redovisning av partistöd:  
 
•  Utdrag ur årsmötesprotokoll där behandling av ekonomisk redovisning och 

revisionsberättelse framgår.  
•  Av årsmötet godkänd översiktlig redovisning av hur partistödet har använts.  
•  Erhållet partistöd. 
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•  Kontaktuppgifter till den person som kan svara på eventuella frågor om 
partistödet.” 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 107 KFKS 2015/318-045 

Kommunal borgen Vikdalens barn 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Föräldrakooperativet Vikdalens barn, organisationsnummer 769601-0144, 
(”föräldrakooperativet”) har inkommit med en ansökan om kommunal borgen. 
Föräldrakooperativet står inför en möjlighet att förvärva fastigheten där verksamheten 
bedrivs. Föräldrakooperativet uppskattar förvärvskostnad, lagfart, pantbrev samt 
nödvändiga reparationer av fastigheten till 2,2 miljoner kronor. Lånebehovet uppgår till 
1,540 miljoner kronor och det är för det lånet föräldrakooperativet ansöker om kommunal 
borgen. 
 
Bedömningen är att skolan ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som bankerna 
ställer. Föräldrakooperativet hade vid årsskiftet drygt 500 000 kronor i kortfristiga 
placeringar och knappt 300 000 kronor i kassa och bank. Ekonomin i verksamheten har de 
senaste åren varit stabil.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2015 
Ansökan kommunal borgen 
Stadgar 
Medlemsförteckning 
Försäkringsbrev 
Investeringskalkyl 
Budget  
Årsredovisning 2012 
Årsredovisning 2013 
Årsredovisning 2014 
 

Yrkanden 
 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) närvarade inte vid beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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§ 108 KFKS 2012/577-001 

Nacka kommuns huvud-, stöd- och styrprocesser 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen definierar följande styr-, huvud- och stödprocesser. 

Huvudprocesser 
 Arbets- och näringslivsprocessen 
 Fastighetsprocessen  
 Kultur- och fritidsprocessen  
 Natur- och trafikprocessen  
 Sociala omsorgsprocessen  
 Stadsutvecklingsprocessen 
 Utbildningsprocessen 
 Överförmyndarprocessen 

Stödprocesser 
 Ekonomiprocessen  
 Juridikprocessen  
 Kommunikationsprocessen  
 Personalprocessen 
 Serviceprocessen 

Styrprocesser 
 Ägar- och medborgardialog 
 Omvärldsspaning och -analys 
 Mål- och resultatstyrning 
 Uppföljning och utvärdering 
 Strategisk förnyelse 

 
Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets beskrivning av vardera processen. 
 

Ärende 
Nacka kommun är sedan 2003 en processtyrd organisation. Enkelt uttryckt innebär 
processtyrning att man utgår från kundens behov när man avgör hur man leder, arbetar i 
och effektiviserar verksamheten. Det är kommunstyrelsen som definierar vilka processer 
kommunen har. 
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 109 KFKS 2015/335-012 

Ändrat sammanträdesdatum för kommunstyrelsens 
arbetsutskott 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ändrar sitt beslut den 12 maj 2015, § 62, så att utskottets 
sammanträde den 8 juni 2016 flyttas till den 7 juni 2016. Sammanträdet hålls klockan 09.30 
om inget annat anges i kallelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade, för sig, den 12 maj 2015 § 62 om utskottets 
sammanträdesdagar 2016. Då sammanträdena vanligtvis ska hållas på tisdagar föreslås att 
sammanträdet onsdagen den 8 juni 2016 flyttas till tisdagen den 7 juni 2016. Sammanträdet 
ska hållas klockan 09.30 om inget annat anges i kallelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 17 juni 2015 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 110 KFKS 2015/536-133 

Överenskommelse om mottagande av nyanlända 
flyktingar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Nacka kommun ska ingå föreslagen överenskommelse med Migrationsverket, 
genom länsstyrelsen i Stockholms län, om årligt mottagande och bosättning av 139 
nyanlända invandrare. 

2. Kommunfullmäktige noterar att arbets- och företagsnämnden har det övergripande 
ansvaret för att det finns bostäder för de flyktingar kommunen tar emot enligt 
överenskommelsen. I de fall bostäder ska erbjudas med kommunen som hyresvärd, 
ligger förvärv och om- eller nybyggnation inom kommunstyrelsens ansvarsområde. 
 

Ärende 
Flyktingsituationen i världen är akut och många människor söker skydd i Europa och 
Sverige. Idag väntar cirka 9 300 personer på Migrationsverkets anläggningsboende där de 
bor under handläggningstiden. Det innebär att alla kommuner behöver ta ett större ansvar 
att erbjuda boende till nyanlända som fått uppehållstillstånd.  
 
Länsstyrelsen har tagit fram ett förslag till överenskommelse med kommunerna, där det för 
Nackas handlar om att ta emot 139 nyanlända flyktingar per år.  
 
Möjligheten för att nyanlända barn och unga ska får en bra skolgång i Nacka är mycket 
god. Det som behöver utvecklas är samordningen mellan skolorna avseende information 
om ankomst och antal, hjälp vid skolval, kartläggning av förkunskaper mm. Invandringen 
utgör en viktig faktor för att möta framtidens kompetensförsörjning och är därmed en stor 
tillgång på arbetsmarknaden. Många arbetsgivare ser invandrare som en resurs men att 
svårigheten handlar om att ta reda på deras kompetens, utbildning och färdigheter. Denna 
ekvation ställer krav på kommunerna att matcha utbud och efterfrågan och att agera snabbt 
i alla led, från första kontakt till beslut om rätt åtgärd.  
 
Bristen på bostäder bedöms kunna lösas genom en mix av nya hyreskontrakt med privata 
fastighetsägare, köp av fastigheter, omställning av verksamhetslokaler och uppförande av 
tillfälliga modulbostäder. Det övergripande ansvaret för att det ska finnas bostäder för de 
flyktingar kommunen tar emot enligt överenskommelsen ligger på arbets- och 
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företagsnämnden medan det är kommunstyrelsen som är ansvarig om kommunen ska köpa 
fastigheter, bygga nya bostäder eller bygga om befintliga lokaler till bostäder 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2015 
Arbets- och företagsnämndens beslut den 23 juni 2015, § 48 
Föreslagen överenskommelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 23 juni 2015 § 48 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige ska besluta att ingå 
överenskommelse mellan Nacka kommun och Migrationsverket genom Länsstyrelsen i 
Stockholms län om årligt mottagande och bosättning av 139 nyanlända invandrare. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Lähetkangas (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Det är välkommet att Nacka nu ökar mottagandet av nyanlända flyktingar i 
överenskommelse med Länsstyrelsen. Socialdemokraterna ser dock en farhåga med att 
bostadsfrågan inte är löst. Risken är att bostadsfrågan bollas mellan olika ansvarsinstanser 
(arbets- och företagsnämnden (AFN), kommunstyrelsen (KS)) där ingen i slutänden tar 
ansvar att tillhandahålla de bostäder som måste finnas för en god integration. Majoriteten i 
Nacka behöver ta ett större ansvar när det gäller en god integration.”  
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vänsterpartiet har länge ställt krav på att Nacka måste öka sitt flyktingmottagande så att 
kommunen minst tar emot ”sin andel” i Sverige. Nacka är ganska precis en procent av 
Sverige vad gäller befolkning. Således borde Nacka ta emot minst en procent av de 
flyktingar som tas emot i Sverige. Det nya avtalet om flyktingmottagande är helt klart ett 
viktigt steg framåt men än har inte Nacka nått upp till enprocentsnivån, annat än vad avser 
ensamkommande flyktingbarn.  
Ett stort problem med flyktingmottagningen i Nacka har varit förmågan att erbjuda 
bostäder. I och med att Nacka saknar ett kommunalt bostadsbolag så saknar också 
kommunen ett viktigt verktyg. Nu påtalas just vikten av att på olika sätt försöka få fram 
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tillräckligt med bostäder. Det är bra och nödvändigt, samtidigt så är det viktigt att 
bostäderna för flyktingar inte blir ett ”ghetto” utan sprids över kommunen för att 
medverka till bättre förutsättningar för integrationsprocessen. 
Vänsterpartiet har under många år hävdat att kommunen behöver ett kommunalt 
bostadsbolag. Med ett eget bostadsbolag får kommunen ett verktyg för 
bostadsförsörjningen, för flyktingar, för personer med särskilda sociala skäl men också för 
alla övriga Nackabor som vill bo i hyresrätt och inte i bostadsrätt. Därmed kan också den 
blandning av människor uppnås som befrämjar integrationen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Miljöpartiet ser positivt på att Nacka kommun nu äntligen tar sin del av ansvaret genom 
denna överenskommelse med Länsstyrelsen. Vi ser dock problem med att frågan skjutits 
upp under längre tid och att verkställigheten av beslutet dröjer. Denna fördröjning kan 
innebära att kommunen i slutändan tar emot färre personer i behov av boende än vad 
denna överenskommelse säger vilket gör att många människor får vänta med att starta sina 
liv här i Sverige. Bostäder är en förutsättning för att kunna ta emot nyanlända flyktingar 
och vi ser det som positivt att frågan om vem som har ansvaret för att bostäder 
tillhandahålls nu lyfts. 
Miljöpartiet arbetar aktivt på olika nivåer för att finna möjlighet till boenden för fler och vi 
vill hänvisa till de senaste motionerna som kommit från Miljöpartiet i Nacka, samt bjuda in 
de övriga partierna till dialog. Miljöpartiets senaste förslag är att i väntan på att tunnelbanan 
och bostäder/affärslokaler byggs på Västra Sicklaön, ta fram tillfälliga bygglov för 
modulbostäder till flyktingmottagning för att snabbt ställa om och möta dagens behov. 
Dessa skulle kunna byggas av kommunen själv, Migrationsverket eller någon privat aktör. 
En motion om detta innehåll lämnades in den 20 mars 2015. Samma datum lämnades 
också in en motion om att kommunen måste ta ett socialt ansvar och se till att det byggs 
billigare bostäder för alla de som inte har råd med en bostad idag.” 
 
- - - - - 
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§ 111 KFKS 2015/539-012 

Risk- och sårbarhetsanalys och krisplan 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige fastställer av kommunstyrelsen föreslagen övergripande risk- och 

sårbarhetsanalys. 
2. Kommunfullmäktige antar av kommunstyrelsen föreslagen central krisplan. 
 

Ärende 
Med en extraordinär händelse menas ett tillstånd eller en sådan händelse som avviker från 
det normala och som innebär en allvarlig störning eller överhängande fara för en allvarlig 
störning i viktiga samhällsfunktioner eller där händelsen kräver stora resurser för att kunna 
hanteras.  Av den lagstiftning som styr kommunens förebyggande, förberedande och 
operativa arbete med risk- och krishantering framgår att kommunen ska genomföra risk- 
och sårbarhetsanalyser samt beskriva hur krisledningsarbetet bedrivs.  
 
Den övergripande risk- och sårbarhetsanalysen som har gjorts för Nacka kommun 
fokuserar på extraordinära händelser inom samhällsviktiga verksamheter1 och kritiska 
beroenden. Krisplanen, med checklistor, anger hur kommunens krisledning är organiserad 
från lokal till central nivå samt vem som ansvarar för vad. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2015 
Övergripande risk- och sårbarhetsanalys 
Central krisplan 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
  

                                                 
1 Till samhällsviktig verksamhet räknas vård och omsorg, utbildning, teknisk infrastruktur såsom vatten, 

vägar, el och värmeförsörjning. 
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§ 112 KFKS 2015/537-866 

Förslag från kulturnämnden om konstnärlig utsmyckning 
av Nackasalen 

Beslut 
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar rapporten ” Nackasalen - Konst i Nacka 

stadshus” och kulturnämndens förslag om konstnärlig utsmyckning av Nackasalen.  
 

2. Arbetsutskottet beslutar att avvakta den vidare utredning som kulturnämnden har 
gett Välfärd samhällsservice/Nacka kulturcentrum i uppdrag att utföra, innan 
förslag om hur en konstnärlig utsmyckning ska tas fram och genomföras, läggs 
framför beslut i kommunstyrelsen. Utredningen ska utmynna i ett förslag om den 
konstnärliga utformningen och hur den ska genomföras, inte ett formellt 
konstprogram. Utgångspunkten ska vara kulturnämndens förslag: 

a. Syftet med den konstnärliga utsmyckningen ska vara att öppna upp det 
slutna rummet som Nackasalen utgör i dag, och skapa en miljö som upplevs 
som välkomnande, stimulerande och kreativ. 

b. Inriktningen för den konstnärliga utsmyckningen ska vara kommunens 
vision ”Öppenhet och mångfald” och ska förstärka kommunens identitet 
som innovativ och nyskapande.  

c. Gestaltningen ska vara långsiktigt hållbar och inte leda till försämringar av 
nuvarande tillgänglighet och väsentliga funktioner i salen. 

d. Den konstnärliga utsmyckningen ska vara platsspecifik och tas fram i 
konkurrens mellan konstnärer som har hög konstnärlig kompetens, och 
som med fördel har Nackaanknytning. 

Ärende 
Med anledning av ett politikerförslag från Hans Peters (C) Susann Markow (M), Gertrud 
Lindgren (FP) och Lydia Liu (KD), har kulturnämnden, tagit fram ett förslag om 
utsmyckning av Nackasalen. Nämnden har också gett Välfärd samhällsservice, genom 
Nacka kulturcentrum, i uppdrag att ta fram ett underlag med kriterier för utformningen 
och hur den ska genomföras. 
 
Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott i sitt ansvar för 
beredning av ärenden till kommunstyrelsen, noterar förslaget. Ärendet bör dock inte föras 
till kommunstyrelsen för beslut förrän Nacka kulturcentrum har genomfört uppdraget från 
kulturnämnden och kulturnämnden lämnat ett förslag som även omfattar 
kostnadsberäkningar för den konstnärliga utformningen.   
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Kulturnämndens beslut den 27 maj 2015, § 24 
Rapporten ”Nackasalen – Konst i Nacka stadshus” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 27 maj 2015 § 24 
Kulturnämnden beslutade att syftet med den konstnärliga utsmyckningen ska vara att 
öppna upp det slutna rummet som Nackasalen utgör i dag, och skapa en miljö som upplevs 
som välkomnande, stimulerande och kreativ.  
Kulturnämnden beslutade att inriktningen för den konstnärliga utsmyckningen ska vara 
kommunens vision Öppenhet och mångfald, och förstärka kommunens identitet som 
innovativ och nyskapande. Gestaltningen ska vara långsiktigt hållbar och inte leda till 
försämringar av nuvarande tillgänglighet och väsentliga funktioner i salen.  
Kulturnämnden beslutade att den konstnärliga utsmyckningen ska vara platsspecifik och tas 
fram i konkurrens mellan konstnärer som har hög konstnärlig kompetens, och som med 
fördel har Nackaanknytning.  
Kulturnämnden beslutade att ge Nacka kulturcentrum i uppdrag att i enlighet med ovan 
syfte och inriktning ta fram ett konstprogram, inklusive kostnadsberäkningar för val av 
metod, till kulturnämnden under hösten.  
Kulturnämnden beslutade att föreslå kommunstyrelsen att anta kulturnämndens förslag till 
syfte och inriktning gällande konstnärlig utsmyckning i Nackasalen, i enlighet med denna 
tjänsteskrivelse.  
Kulturnämnden beslutade att arbetet också ska omfatta den tomma vita väggen till höger i 
Nackasalen (När man kommer in i salen).  
Kulturnämnden beslutade att arbetsgruppen/arbetsgrupper som tillsatts ska ej bestå av 
politiker.  
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 113 KFKS 2015/532-810 

Fritidsstrategi 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar av kommunstyrelsen föreslagen fritidsstrategi. Fritidsstrategin 
ska årligen följas upp i kommunens årsbokslut. 
 

Ärende 
Nacka växer kraftigt och det är en stor utmaning för kommunen att möta de nya och ökade 
behov som befolknings- och företagstillväxten för med sig. Det gäller att hitta 
resurseffektiva lösningar för underhåll, att vidareutveckla befintlig infrastruktur och att 
tillgodose ökade krav på möjligheter för nya och fler fritidsaktiviteter. Detta kräver 
samordning, utveckling och kreativitet såväl inom kommunen som tillsammans med en 
mångfald av andra aktörer.  
 
Den föreslagna fritidsstrategin bottnar i en vid syn på fritid som inkluderar möten, 
upplevelser, umgänge, engagemang, föreningsliv och en bredd av aktiviteter såsom idrott 
och motion, friluftsliv, kreativt skapande och kultur och aktiviteter med djur. 
Fritidsaktiviteter är något man deltar i frivilligt, på ledig tid och deltagandet utgår ifrån egna 
val.  
 
Fritidsstrategin pekar ut fyra strategiska inriktningar mot ett idrotts- och fritidsutbud som 
ska vara attraktivt, tillgängligt, erbjuda möjligheter till delaktighet och bidra till ett hållbart 
Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Stadsledningskontorets förslag till fritidsstrategi 
Fritidsnämndens beslut den 16 juni 2015, § 62 
Kultur- och fritidsenhetens förslag till strategi 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 16 juni 2015, § 62 
Fritidsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att anta fritidsstrategi enligt 
tjänsteskrivelsens bilaga 1. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
Vi socialdemokrater tycker det är viktigt att fritidsstrategin kompletteras med ett stycke om 
demokratisk fostran. Demokratin måste vi vinna varje dag och för varje generation. Då det 
fanns en motvilja att fatta beslut om att en sådan punkt ska formuleras kommer vi att 
återkomma med en skrivning om det i KS. När strategier nu utformas är det av största vikt 
att en handlingsplan utformas så vi kan gå från fina ord till handling. Mycket ska byggas i 
Nacka de närmsta åren och därmed är det viktigt att fritidsfrågorna lyfts upp tidigt på 
agendan så vi inte enbart får en sovstad. 
 
- - - - - 
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§ 114 KFKS 2015/531-860 

Kulturstrategi 

Beslut 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till stadsdirektören enligt följande: 
 
Nacka står inför en stark tillväxt med tiotusentals nya invånare och omdaning av den yttre 
miljön. Mot denna bakgrund bör en utgångspunkt för kulturstrategin vara att beskriva hur 
kulturen kan bidra till en balanserad och uthållig tillväxt, hur kulturperspektiv kan komma 
in i stadsplanering och gestaltning av yttre miljö samt hur kultur och kulturföretagare ges 
utrymme i ett växande Nacka. Nackas historia med stor valfrihet, tilltro till människors 
förmåga och initiativkraft och starkt fokus på barn och unga bör också förtydligas.”  
 

Ärende 
Konst och kultur stärker människors kreativa, kritiska och självständiga tänkande. 
Uppmärksammad ny forskning visar på ett samband mellan kulturellt deltagande och ett 
innovativt samhällsklimat. Nacka vill skapa en grogrund för ett ökat kulturellt deltagande, 
ett växande kulturliv, nya kreativa mötesplatser och tillväxt inom kulturella och kreativa 
näringar. För att stödja detta har ett förslag till kulturstrategi tagits fram. 
 
Nacka växer kraftigt och det är en stor utmaning för kommunen att möta de nya och ökade 
behov som befolknings- och företagstillväxten skapar. Att fler människor vill verka och bo 
i Nacka är positivt och en tillgång för kommunen, men det medför också ökande krav för 
att nå ambitionen om att vara bäst på att vara kommun. Detta kräver samordning, 
utveckling och kreativitet såväl internt inom kommunen, som tillsammans med 
medborgarna och övriga aktörer.  
 
Kulturlivet i Nacka formas av många olika internationella, nationella och lokala 
kulturaktörer, både offentliga, föreningar och näringsliv. Ett öppet, internationellt och 
mångfacetterat kulturliv i Nacka skapar möjligheter för Nacka och nackaborna att växa, 
verka och utvecklas.  
 
Kulturstrategin pekar utifrån detta ut fem strategiska inriktningar som kommunen som 
helhet ska samverka kring på ett övergripande och utvecklingsinriktat sätt.  

1. Mångfacetterat och internationellt 
2. Kulturarv och framtid 
3. Gränsöverskridande och inkluderande 
4. Deltagande och medskapande 
5. Samspel och innovation 
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 
Stadsledningskontorets förslag till kulturstrategi 
Kulturnämndens beslut den 17 juni 2015, § 35 
Kultur- och fritidsenhetens förslag till kulturstrategi 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 17 juni 2015, § 35 
Kulturnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att anta kulturstrategin enligt 
bilaga 1 i tjänsteskrivelsen. 
Kulturnämnden beslutade enligt tjänsteskrivelsen med komplettering av en tillkommande 
Strategisk inriktning (en femte punkt): 
 
KULTURARVET. För bevarande och utveckling av kulturarv och kulturmiljöer i Nacka. 
 
Kulturnämnden gav direktören för Arbete och fritid i uppdrag att komplettera strategin 
med en beskrivande text kring kulturarvet. 
 
Kulturnämnden beslutade att betydelse av ordet funktionsvariation förklaras på ett lämpligt 
sätt i dokumentet. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Sidney Holm (MP), 
enligt följande. 
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till stadsdirektören enligt följande: 
 
Nacka står inför en stark tillväxt med tiotusentals nya invånare och omdaning av den yttre 
miljön. Mot denna bakgrund bör en utgångspunkt för kulturstrategin vara att beskriva hur 
kulturen kan bidra till en balanserad och uthållig tillväxt, hur kulturperspektiv kan komma 
in i stadsplanering och gestaltning av yttre miljö samt hur kultur och kulturföretagare ges 
utrymme i ett växande Nacka. Nackas historia med stor valfrihet, tilltro till människors 
förmåga och initiativkraft och starkt fokus på barn och unga bör också förtydligas.”  
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) att Mats 
Gerdaus återremissyrkande skulle kompletteras så att ett normkritiskt och 
jämställdhetsperspektiv tydliggörs i kulturstrategin. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus återremissyrkande. 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Miljöpartiet de gröna saknar ett normkritiskt perspektiv i kulturstrategin. I strategin vill vi 
prioritera insatser för att alla människor ska beredas fullt tillträde till vårt gemensamma 
kulturliv. Vi vill att alla människor, oavsett ålder, kön, könsidentitet eller könsuttryck, 
sexuell läggning, livsåskådning, social, etnisk och kulturell bakgrund eller 
funktionsnedsättning, ska ha rätt att på likvärdiga villkor kunna delta i vårt kulturliv. 
Fördomar, stereotypa normer och socioekonomiska skillnader står i dag i allt för stor 
utsträckning i vägen för detta mål. I strategin bör det framgå att insatser ska prioriteras för 
att alla människor ska beredas fullt tillträde till vårt gemensamma kulturliv. Stereotypa 
normer och föreställningar ska inte få utgöra hinder för individens möjligheter att utöva 
sina kulturella rättigheter. Därför ska kommunens kulturpolitik alltid präglas av en 
normkritisk analys. 
Vi saknar även ett jämställdhetsperspektiv i strategin. Vi anser att strategin ska visa på hur 
kommunen arbetar med en jämställd kultur vilket innebär att förutsättningar ska ges för att 
alla ska få möjlighet att utveckla sin skapande förmåga och vara aktiva deltagare i 
kulturlivet. Kvinnors och mäns berättelser och erfarenheter ska likvärdigt belysas, gestaltas 
och representeras inom kulturens alla områden. Det är därför viktigt att integrera ett 
jämställdhetsperspektiv i kommunens alla kulturverksamheter. Det är också mycket viktigt 
att främja en lika och rättvis fördelning av kommunens resurser mellan flickors och pojkars 
kulturaktiviteter. Men det räcker inte, vi behöver också arbeta aktivt för att barn och 
ungdomar ska välja aktivitet utifrån intresse och inte utifrån normerande förväntningar. Att 
bedriva ett utvecklingsarbete för jämställdhetsintegrering i syfte att kulturverksamheterna 
inom kommunen ska bidra till att nå de jämställdhetspolitiska målen.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vi socialdemokrater tycker det finns många fördelar med att föra fram att det bör finnas 
en normkritiskt perspektiv i kulturstrategin. Också bristen på skrivning om 
jämställdhetsperspektivet är något som gör att kulturstrategin inte blir komplett. Som första 
punkt i strategin står ”mångfacetterat och internationellt” där det pekas på vikten av många 
kreativa mötesplatser. Då markförsäljning ingår som en del i det moderatledda styrets 
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finansiering av kommunens kostnader finns det alla anledning att försäkra sig om att 
Nackaborna kommer att ha tillgång till många allmänt tillgängliga, kreativa mötesplatser.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i Miljöpartiets förslag att på ett tydligare sätt föra fram 
normkritik och jämställdhet som viktiga perspektiv i kulturstrategin.” 
 
- - - - - 
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§ 115 KFKS 2014/360-319 

Bullerskydd utmed Värmdöleden 
Motion den 28 april 2014 av Johan Kjellman, med flera (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för bullerskyddande åtgärder för befintlig 
bebyggelse ligger på väghållaren, i detta fall Trafikverket, och att det vid tillkommande 
bebyggelse är den som äger marken och får nytta av exploateringen som finansierar de 
åtgärder som krävs för att göra marken byggbar. Förslagen i motionen föranleder inga 
ytterligare åtgärder och är färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att Nacka kommun ska ta upp förhandlingar med Trafikverket om 
behovet av bullskydd längs med Värmdöleden i viss områden i sydöstra Boo. De vill också 
att småhusägare inte ska belastas med kostnader för bullerskydd och att kommunen ska se 
till Nackas invånares bästa genom att kräva att andra parter fullgör de skyldigheter de har 
enligt lag.     
 
Vad gäller befintligt buller på dagens bebyggelse är det Trafikverket som väghållare för 
Värmdöleden som är ansvariga för åtgärder mot för höga bullernivåer. Om kommunen 
anser att väghållaren inte vidtar de åtgärder som behövs kan miljö- och stadsbyggnads-
nämnden förelägga Trafikverket att göra det. 
 
När det gäller ny bebyggelse är det en förutsättning för planläggning i bullerutsatta 
områden att bebyggelse ska ske så att rekommenderade riktvärden för buller inte 
överskrids. Det är rimligt att den som får nytta av exploateringen bekostar de åtgärder som 
krävs för att göra marken byggbar i stället för att de ska skattefinansieras via Trafikverket.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Natur- och trafiknämndens beslut den 14 maj 2015, § 107 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 14 april 2015, 107 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige anse motionen 
färdigbehandlad då ansvaret ligger på markägaren vid nybebyggelse och tillsynsmyndighet 
vid befintlig bebyggelse där väghållaren svarar för åtgärder efter föreläggande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Bullerskydd längs den statliga Värmdöleden skulle underlätta för ett ökat bostadsbyggande 
här i Nacka. Regeringen vill att det byggs fler bostäder och borde därför se över var det går 
öka bostadsbyggandet genom bullerdämpande åtgärder utmed statliga vägar. Nacka 
kommun skulle kunna uppmärksamma regeringen på detta och kanske förhandla fram ett 
avtal om detaljplaner med bostäder i utbyte mot bullerdämpande åtgärder.”  
 
- - - - - 
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§ 116 KFKS 2014/831-829 

Utegym i Nacka 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och 
Rahim Jafari (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då en översyn av behov och 
placering av ytterligare utegym redan är påbörjad. När det gäller förslaget om utegym i 
Centrala parken i Orminge noterar kommunfullmäktige att det finns ett sådant i 
närområdet i Krokhöjden. Kommunfullmäktige noterar att det idag även finns utegym i 
Hedvigslund, Sickla strand och Hellasgården samt ett seniorgym i Sarvträsk. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att medel avsätts i budgeten för 2015 för ett utomhusgym i Centrala 
parken i Orminge och att kommunen ska utreda placering av utomhusgym i andra större 
bostadsområden i Nacka. 
 
Utegym är på flera sätt bra och ger medborgarna enkla möjligheter att träna. Som 
fritidsnämnden har redovisat pågår det också redan en utredning om var fler sådana kan 
skapas. I Orminge finns emellertid redan ett utegym i Krokhöjden, som ligger nära Centrala 
parken. Andra ställen i kommunen där idag det finns utegym är Hedvigslund, Sickla strand 
och Hellasgården. Det finns också ett seniorgym i Sarvträsk. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Fritidsnämndens beslut den 12 februari 2015, § 15 
Motionen 
 



31 (45) 
 18 augusti 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 12 februari 2015, § 15 
Fritidsnämnden avslog motionen med anledning av att en översyn av behov och placering 
för utegym redan är påbörjad och bland de befintliga utegym i kommunen finns ett i 
Krokhöjden inte långt ifrån centrala parken i Orminge. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 117 KFKS 2014/1003-315 

Betongarmerat gräs på parkeringsplatser 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen har bifallits genom att natur- och 
trafiknämnden har infört anvisningar för betongarmerat gräs som beläggningstyp i 
kommunens tekniska handbok. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen i samband med förtätningsarbetet i Nacka ska medverka 
till en grönare stadsbild genom att använda betongarmerat gräs på ytor man vill ha starka 
och farbara, men ändå gröna.  
 
Natur- och trafiknämnden har genomfört förslagen i motionen genom att införa 
betongarmerat gräs som beläggningstyp i kommunens tekniska handbok och tagit fram en 
typritning för den. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Natur- och trafiknämndens beslut den 17 mars 2015, § 57 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 mars 2015, § 57 
Natur- och trafiknämnden ställde sig positiv till motionen och föreslog kommunfullmäktige 
anse motionen färdigbehandlad med hänvisning till natur- och trafiknämnden 2015-03-17 
har gett vägenheten i uppdrag att ta fram en typritning samt lägga till beläggningstypen i 
Bilaga A, Val av beläggning i Teknisk Handbok. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vi noterar med glädje att natur- och trafiknämnden nu infört anvisningar för 
betongarmerat gräs som beläggningstyp i kommunens tekniska handbok. Detta har vi lyft 
vid ett flertal tillfällen och bl.a. föreslagit i en motion från 2012” 
 
- - - - - 
 
  



34 (45) 
 18 augusti 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 118 KFKS 2015/231-770 

Sjukhus i Nacka 
Motion den 23 mars 2015 av Christina Ståldal, Efson Goitom, Mikael Carlsson och Bosse 
Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen kontinuerligt för dialog med landstinget om 
utvecklad sjukvård i Nacka samt att beslut om utökning av sjukhusens kapacitet ligger hos 
landstinget. Den fortsatta utvecklingen av Nacka sjukhus kommer att bevakas och 
kommuniceras. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen via sina kontaktorgan med landstinget föreslår en stegvis 
utveckling av Nacka närsjukhus till ett fullskaligt sjukhus samt att resultatet av 
förhandlingarna återkopplas till Nackas invånare och till kommunfullmäktige.   
 
Nacka sjukhus är ett av de större lokala sjukhusen men det är inget fullskaligt akutsjukhus. 
Det finns enligt landstingsrådet inte heller några planer att det ska utvecklas i den 
riktningen. 
 
Kommunen för kontinuerligt dialog med landstinget genom såväl förtroendevalda som 
tjänstemannaorganisationen. Beslut om utökning ligger hos landstinget, som i dagsläget har 
för avsikt att utöka kapaciteten i Nacka till totalt 250 vårdplatser år 2019. Utökningen 
kommer att ske inom slutenvård såsom psykiatri, somatisk specialistvård och geriatrik.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 juni 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 119 KFKS 2015/233-109 

Behandling av motioner 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal (NL). 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning av hur motioner bereds. 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen ska besvara motioner skyndsamt och senast inom ett år. 
Kommunen har ambitionen att motioner ska beredas så skyndsamt som möjligt. Ett 
kontinuerligt internt förbättringsarbete pågår för att tydliggöra rutiner och 
ansvarsfördelning för att säkerställa en än bättre beredning av motioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 15 juni 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Nackas moderatledda majoritet har under många år visat på undermålig behandling av 
motioner. Ett typ exempel var när en socialdemokratisk motion kom upp till behandling på 
kommunfullmäktige först 8(!) år efter att den inlämnats. Motionären som tjänstgjorde i KF 
under flera år hann lämna KF innan hennes motion slutligen behandlades. Därför är det 
välkommet att motionsbehandlingen håller en anständig nivå.” 
 
- - - - - 
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§ 120 KFKS 2015/232-007 

Kommunfullmäktiges revisorer 
Motion den 2015-03-23 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Christina Ståldal och Efson 
Goitom 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktiges revisorer utses genom val och kommunallagen anger vilka som är 
valbara. Kommunfullmäktige beslutade den 15 december 2014 om reglemente för 
revisionen för innevarande mandatperiod där frågan om hur ordförande ska utses ingår. 
Kommunfullmäktige får ta ställning till förändringar och eventuellt ändrad lagstiftning inför 
nästa mandatperiod. Förslagen i motionen föreslås avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den24 juni 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Folkpartiet anser inte att kommunfullmäktige ska förändra förutsättningarna för de valda 
revisorerna under innevarande mandatperiod, och avslår därför motionen. Däremot är vi 
beredda att ta upp ett samtal om detta med samtliga partier i kommunfullmäktige inför 
nästa mandatperiod, om det inte blir en förändring av kommunallagen som föreskriver att 
ett parti från oppositionen ska få besätta ordförandeposten i revisionen. Vi anser det inte 
orimligt att just denna ordförande kan utses från ett oppositionsparti.” 
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna ställer sig bakom motionens krav att oppositionen innehar 
ordförandeposten inom revisionen. Det tillhör god politisk sed och demokratisk sundhet. 
Det motverkar risken för att internt partimygel ska styra en viktig revisionsfunktion. Detta 
är en hygienfaktor för politisk styrning. Av just denna anledning har förkrossande majoritet 
av landets kommuner och landsting systemet där oppositionen innehar ordförandeposten 
och ofta majoritet i revisionen. Så funkar även riksdagens konstitutionsutskott. Men i 
Nacka väljer moderatledda styret att efter 40-års makthegemoni låta sina egna partivänner 
både inneha ordförandeposten och majoriteten i revisionen. Det är inte sunt.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i motionens krav på att ordförande för de förtroendevalda 
revisorerna ska välja bland oppositionens revisorer. Det är inte rimligt att majoriteten ska 
tillsätta ordföranden för den grupp som kritiskt ska granska just majoritetens förvaltning. 
Förfarandet riskerar att allvarligt skada förtroendet för den viktiga revisionen och allmänt 
minska tilliten till det politiska systemet. När tilliten för politiker och det politiska systemet 
minskar så är det viktigt att inte spä misstroendet på detta flagranta sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 121 KFKS 2015/234-265 

Upprustning av Långsjöns naturreservat 
Motion den 23 mars 2015 av Martin Hellströmer, Zakia Mirza och Majvie Swärd (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motionen om upprustning av Långsjöns 
naturreservat till natur- och trafiknämnden för förslag om belysning i anslutning till 
motionsspår och för beredning i sak av förslagen i övrigt, i nämndens förslag till mål och 
budget för 2016-2018. 

Ärende 
Martin Hellströmer, Zakia Mirza och Majvie Swärd (s) föreslår i motionen att kommunen 
ska utreda kostnad och möjligheter att anlägga belysning på motionsslinga, anlägga 
skridskobana på sjön mm samt utreda kostnader och möjligheter för visst underhåll. 
Natur- och trafiknämnden har i sin beredning av motionen2 föreslagit att 
kommunfullmäktige ska ge natur- och trafiknämnden i uppdrag att utreda kostnad och 
möjligheter att anlägga belysning på motionsslinga, anlägga skridskobana på sjön mm samt 
utreda kostnader och möjligheter för visst underhåll. 
Alliansmajoriteten har i sitt majoritetsprogram 2015-2018 framhållit frågan om belysning 
för tryggare utemiljöer och fritidsnämnden har tidigare arbetat med frågan om belysning i 
anslutning till motionsspår. Ärendet bör remitteras till natur- och trafiknämnden för förslag 
om belysning och för beredning av övriga förslag i motionen, i nämndens förslag till mål 
och budget 2016-2018. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2015 
Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden 16 juni 2015, § 160 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 16 juni 2015, § 160 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att ge natur- och trafiknämnden i 
uppdrag att utreda kostnad och möjligheter att anlägga belysning på motionsslinga, anlägga 
skridskobana på sjön mm samt utreda kostnader och möjligheter för visst underhåll. 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
- - - - - 

                                                 
2 Natur- och trafiknämndens sammanträde den 16 juni 2015, § 160 
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§ 122 KFKS 2015/345-265 

Belysning kring Långsjön 
Motion den 27 april 2015 av Eric Myrin (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motionen om upprustning av Långsjöns 
naturreservat till natur- och trafiknämnden för förslag om belysning i anslutning till 
motionsspår i nämndens förslag till mål och budget för 2016-2018. 
 

Ärende 
Eric Myrin (SD) föreslår att kommunen ska verka för anläggande av belysning kring 
Långsjöns naturreservat. 
 
Natur- och trafiknämnden har i sin beredning av motionen3 föreslagit att 
kommunfullmäktige ska ge natur- och trafiknämnden i uppdrag att utreda kostnad och 
möjligheter att anlägga belysning på motionsslinga samt utreda kostnader och möjligheter 
för visst underhåll. 
 
Alliansmajoriteten har i sitt majoritetsprogram 2015-2018 framhållit frågan om belysning 
för tryggare utemiljöer och fritidsnämnden har tidigare arbetat med frågan om belysning i 
anslutning till motionsspår. Ärendet bör remitteras till natur- och trafiknämnden för förslag 
om åtgärder i nämndens förslag till mål och budget 2016-2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2015 
Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden 16 juni 2015, § 160 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 16 juni 2015, § 160 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att ge natur- och trafiknämnden i 
uppdrag att utreda kostnad och möjligheter att anlägga belysning på motionsslinga, anlägga 
skridskobana på sjön mm samt utreda kostnader och möjligheter för visst underhåll. 

                                                 
3 Natur- och trafiknämndens sammanträde den 16 juni 2015, § 160 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 123 KFKS 2015/445-799 

Motion om våldsbejakande extremism 
Remiss av motion den 15 juni 2015 av Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, 
Majvie Swärd, Maria Lähetkangas (S) och Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till brottsförebyggande rådet för 
utredning och förslag till beslut senast den 10 november 2015. 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, Majvie Swärd, Maria Lähetkangas (S) och 
Rolf Wasteson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 15 juni 2015 en 
motion med förslag om att Nacka kommun tillsammans med civilsamhället, där inberäknat 
lokala föreningar, tar initiativ till konkret arbete som förebygger att unga ansluter sig till 
våldsbejakande extremism. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 24 juni 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 124 KFKS 2015/444-409 

Ökat kollektivåkande 
Remiss av motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till natur- och trafiknämnden för 
utredning och förslag till beslut senast den 10 november 2015. 
 

Ärende 
Lisskulla Zayane (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 15 juni 2015 en 
motion med förslag om att, i likhet med Tyresö kommun, under en tvåveckorsperiod 
erbjuda Nackas vanebilister gratis busskort för att uppmuntra kollektivt resande. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 24 juni 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
  



43 (45) 
 18 augusti 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 125 KFKS 2015/356-460 

Medborgarförslag om djurskyddskrav i den offentliga 
upphandlingen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inte vidta några särskilda åtgärder med anledning av ett 
medborgarförslag om att beakta svenska djurskyddskrav vid upphandlingar och inköp. 
 

Ärende 
I ett medborgarförslag föreslås att kommunen ska köpa mejeriprodukter från djur som 
hålls enligt svenska djurskyddsnormer och som har tillgång till utevistelser. I kommunens 
avtal ställs krav på djurskyddskrav som finns inom EU. Lagstiften tillåter inte att man 
ställer krav på just svenska djurskyddskrav. I de avtal som kommunen har finns möjlighet 
att köpa ekologiska alternativ som är Krav-märkta. Mejeriprodukter som är kravmärkta ska 
komma från djur som får beta utomhus under viss tid. Kommunen ser kontinuerligt över 
vilka krav som ska ställas i upphandlingar av livsmedel. Eftersom arbete redan pågår i 
denna fråga föranleder inte medborgarförslaget någon särskild ytterligare åtgärd. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 juli 2015 
Medborgarförslag 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade att kommunstyrelsen skulle besluta att vidta särskilda åtgärder i 
enlighet med medborgarförslaget om att beakta svenska djurskyddskrav vid upphandlingar 
och inköp. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
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Utdragsbestyrkande 

 

”Miljöpartiet stödjer medborgarförslaget helhjärtat. Förslaget är helt i linje med vår politik 
och den motion vi lämnade in i mars 2012.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christine Lorne (C) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Centerpartiet håller med medborgarförslaget om vikten av att livsmedel som köps in av 
kommunen uppfyller svensk djurskyddslagstiftning. Tyvärr tillåter inte dagens EU-
lagstiftning att kommuner ställer krav på att maten som köps in ska vara producerad i 
Sverige. Centerpartiet arbetar både på riks- och EU-nivå för att det ska bli möjligt att ställa 
sådana krav. Den möjlighet som idag finns är att ställa miljökrav som innebär att livsmedel 
producerade i Sverige blir enda alternativet. 
 
Att livsmedel köps in som inte uppfyller svensk lagstiftning är ett av vår tids allvarliga 
hälsoproblem. Överanvändningen av antibiotika i köttproduktionen tillåter multiresistenta 
bakterier att frodas vilket innebär att vi i framtiden inte kan bota flera vanliga sjukdomar 
eller utföra enklare operationer.  
 
Det är dock glädjande att 57 % av mejeriprodukterna som Nacka kommun köpt in första 
halvåret 2015 är ekologiska. Centerpartiet tycker siffran är bra men vi är inte nöjda, vi vill 
se ännu mer hållbar och närodlad mat i våra offentliga inrättningar.” 
 
- - - - - 
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§ 126 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


